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Agendapunten 
 

1 Goedkeuring verslag raadscommissie 1 februari 2022 

 
De voorzitter Poffé vraagt of er vragen of opmerkingen zijn bij het verslag van de raadscommissie 
van 1 februari 2022. 
 
De Heer Smout geeft aan geen opmerking te hebben, maar wel een vraag met betrekking tot het 
verslag. In de vorige raadscommissie werd er door de directeur van informatica gemeld dat er 
een lijst opgesteld zou worden van landen waaruit de raadsleden zouden kunnen inloggen om de 
raadscommissie te kunnen volgen. Tot op heden heeft hij hier niets van gehoord. Hij vraagt of 
deze lijst ondertussen opgesteld werd. 
 
Voorzitter Eddy Poffé geeft aan hier ook niets rond vernomen te hebben en vraagt wie er hierrond 
zou kunnen antwoorden. 
 
Gedeputeerde Coppens geeft aan dat deze lijst opgesteld is en deze op het volgende bureau 
geagendeerd zal worden. Deze zou normaal al op de vorige bureauvergadering behandeld zijn 
geweest, maar wegens tijdgebrek en een andere commissie die startte werd dit punt uitgesteld. 
 
De Heer Smout bedankt de gedeputeerde voor zijn antwoord en geeft aan hier dan naar te zullen 
uitkijken. 
 
Voorzitter Poffé vraagt of er verder nog opmerkingen zijn. Hij krijgt geen reactie en concludeert 
dat deze er niet zullen zijn. Bijgevolg wordt het verslag van 1 februari 2022 goedgekeurd. 
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2 Jaarrekening 2021 

 
Voorzitter Poffé meldt dat er nog twee documenten aan de agenda werden toegevoegd die 
normaal aan iedereen bezorgd werden via email, namelijk de brief van het Rekenhof en het 
verslag van het Rekenhof. Deze hebben weerslag op de rekening. 
 
Voor het punt van de jaarrekening geeft hij graag het woord aan gedeputeerde Coppens. 
 
Gedeputeerde Coppens geeft aan dat hij het heel sympathiek vindt dat de gedeputeerde steeds 
eerst het woord krijgt. Hij geeft aan dat de inhoud het belangrijkste is en geeft graag het woord 
door aan de financieel beheerder mevrouw Eynatten. Hij geeft aan dat zij de leden zal 
meenemen in het inhoudelijk verhaal. 
 
Mevrouw Eynatten geeft aan een presentatie te hebben voorbereid. 
 
De ontvangsten in de exploitatierekening bedragen 135,6mio euro, hiervan zijn 97,4mio euro 
afkomstig vanuit de opcentiemen en net zoals vorig jaar 7,1mio euro vanuit de dotatie van 
Vlaanderen. Deze dotatie krijgt de provincie het kader van de uitkanteling van de bevoegdheden 
in 2018. Er zijn ongeveer 3mio euro meer ontvangsten gerealiseerd dan gebudgetteerd. 2mio 
euro daarvan komt verder uit de opcentiemen. Dit heeft vooral te maken met stortingen van de 
opcentiemen uit de voorgaande jaren waarvan de bedragen vooraf niet gekend zijn. De 
exploitatie-uitgaven bedragen 112,5mio euro, dat is 4mio euro minder dan wat gebudgetteerd 
werd voor 2021. De realisatiegraad voor de uitgaven is hoger dan voorgaande jaren, want het 
personeelsbudget is volledig besteed in 2021 door de indexering en de stijging van de 
eindejaarspremie. Er is ook een hogere bestedingsgraad van de werkingskosten ten opzichte van 
2020. 96% van de uitgaven werd gerealiseerd en 102% van de ontvangsten. 
 
Mevrouw Eynatten geeft aan dat indien er vragen zijn, dit steeds aangegeven mag worden. 
Mogelijks ziet ze deze niet in de chat of via het handje, maar de raadsleden mogen dan gerust 
iets zeggen. 
 
Bij de investeringen bedragen de ontvangsten 2,7mio euro. 1,1mio hiervan zijn de 
uittredingsvergoedingen uit Riobra, Hofheide en Havicrem. Daarnaast zijn er 1,3mio 
investeringssubsidies. Dit zijn vooral investeringssubsidies voor het natuurinrichtingsproject in 
Het Vinne en voor de klassenbouw in de Wijnpers.  De investeringsuitgaven bedragen 22,3mio 
euro, dit ten opzichte van een budget van 40,8mio euro. Het blijft moeilijk om voor de timing van 
de investeringsprojecten het juiste transactiemoment te bepalen. Hierdoor bestaat onduidelijkheid 
over wanneer de factuur zal komen, zeker als projecten tegen het einde van het jaar afgewerkt 
geraken. 9,9mio van de 22,3mio euro zijn investeringssubsidies, bv. bij mobiliteit en bij wonen. 
De realisatiegraad bij de investeringen bedraagt 55% bij de uitgaven en bij de ontvangsten is 
24% gerealiseerd. Er werden 16,8mio uitgaven overgedragen van 2021 naar 2022. Net zoals in 
2020 werden in 2021 enkel de vastleggingen overgedragen. Dit zijn dus die investeringen die al 
wel gegund of toegekend zijn maar nog niet betaald in 2021. Daarnaast is ook 8,5mio euro van 
de ontvangsten overgedragen naar 2022. 
 
Bij financiering bedragen de ontvangsten 13,8mio euro, dit zijn 10mio euro nieuwe leningen en 
3,8mio euro terugbetalingen voor leningen van de dienst wonen. Bij de uitgaven hebben we 
19,3mio euro. Hiervan is er 17mio euro voor de aflossing van de schuld. 11mio euro is voor de 
terugbetaling van de schulduitgiftes en 6mio euro voor de terugbetalingen van de klassieke 
leningen. Verder zijn 2,1mio euro zijn toegestane leningen bij de dienst wonen. 
 
Voorzitter Poffé en mevrouw Eynatten stellen vast dat de heer Smout een vraag heeft 
 
De Heer Smout merkt op dat vermoedelijk in de presentatie een zetfout is geslopen. Er staat 
financiering 2020 geeft hij aan. 
 
Mevrouw Eynatten geeft aan dat het hier inderdaad om een foutje gaat. 
 
Mevrouw Eynatten zet haar presentatie verder en geeft aan dat als alle resultaten samen 
genomen worden, er een budgettair resultaat is voor 2021 van -2mio euro. Dit is opgebouwd uit 
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de volgende saldi: 23,1mio euro op exploitatie, -19,7mio euro op investeringen en -5,5mio op 
financiering. Als het budgettair resultaat 2021 opgeteld wordt met het gecumuleerde budgettair 
resultaat van de voorgaande jaren van 50,6mio euro , dan is er eind 2021 nog een beschikbaar 
resultaat van 48,6mio euro. In de tweede aanpassing van het meerjarenplan van vorig jaar was 
het budgettair resultaat 2021 geraamd op -21,1mio euro, bijgevolg is het resultaat gunstiger dan 
geraamd. Belangrijk is wel dat netto 8,3mio euro investeringskredieten overgedragen worden van 
2021  naar 2022 en naar de volgende jaren. Dit verbetert het resultaat in 2021, maar verzwaart 
het resultaat de komende jaren. Dit wordt zichtbaar in de rapporten bij de aanpassing van het 
meerjarenplan. 
 
Dit was het budgettaire resultaat. Er is ook een boekhoudkundig verhaal in de jaarrekening. 
Onder dit laatste valt de balans en de staat van opbrengsten en kosten. Bij de balans is een 
daling zichtbaar van de activakant met 4,11mio euro. De vlottende activa zijn gedaald met 
1,8mio. Bij de vaste activa is er een daling van 2,3mio euro. Dit is het resultaat van de nieuwe 
investeringen min de afschrijvingen min de verkopen die gebeurd zijn in 2021. Aan de 
passivakant is er eveneens een daling van 4,11mio euro. De passiva- en activakant moeten 
immers aan elkaar gelijk zijn. De belangrijkste wijzigingen zijn een daling van de schulden met 
6,6mio euro en het netto-actief dat gestegen is met 2,5mio euro. De stijging komt verder uit een 
stijging van 1,7mio euro overschot van het boekjaar en een stijging van 0,8mio euro 
investeringssubsidies. 
 
Er wordt een koppeling gemaakt tussen het boekhoudkundige resultaat en het budgettaire 
resultaat. In deze presentatie vormt dit het sluitstuk, maar dit is eigenlijk het startpunt. Bedoeling 
is om te bekijken of het budgettair tekort van 2mio euro gekoppeld wordt aan het overschot op 
het boekjaar van 1,7mio euro. In de algemene boekhouding wordt er immers met een aantal 
boekingen rekening gehouden die in het budgettair resultaat niet terug te vinden zijn. Een eerste 
voorbeeld zijn de algemene correcties van de boekhouding. Dit zijn bv. ontvangsten in 2021, 
maar die betrekking hebben op het boekjaar 2020 of vroeger. Leningen staan opgenomen in de 
balans en niet in de staat van opbrengsten en kosten. Hetzelfde doet zich voor bij de vaste 
activa. Deze elementen verklaren het verschil tussen het budgettair resultaat en het overschot 
van het boekjaar. Dit is één van de eerste controles van het Rekenhof als zij starten met het 
nazicht van de jaarrekening. Mevrouw Eynatten geeft aan dat dit in een notendop de jaarrekening 
2021 is. Ze vraagt of er nog vragen zijn. 
 
Voorzitter Poffé bedankt mevrouw Eynatten voor haar toelichting. Voor er verder gegaan wordt, 
vraagt de voorzitter nog of iedereen akkoord gaat dat de commissievergadering wordt 
opgenomen in het kader van de verslaggeving. Hij vraagt of dit voor iedereen in orde is. Omdat 
hij geen opmerkingen ziet en geen handjes ziet, concludeert hij dat dit voor iedereen in orde is. 
Hij vraagt nogmaals of bij het punt van de jaarrekening 2021 vragen zijn. De voorzitter geeft het 
woord aan de heer Smout. 
 
De heer Smout vraagt of de details die de raadsleden ontvangen hebben toch ook nog overlopen 
worden. 
 
Mevrouw Eynatten geeft aan dat dit mag en dat er daartoe nu ruimte tot vragen is. 
 
Voorzitter Poffé geeft aan dat de heer Smout op basis van deze documentatie zijn vragen 
inderdaad kan stellen. 
 
De heer Smout bevestigt dit. Maar hij geeft aan dat de raadsleden een uitgebreide bundel 
ontvangen hebben. Hij heeft de moeite genomen om deze eens door te nemen. De bundel heeft 
bij hem toch voor een aantal detailvragen gezorgd.  
 
Voorzitter Poffé bevestigt wat mevrouw Eynatten gezegd heeft en dat hij deze vragen gerust kan 
stellen. 
 
De heer Smout zegt dat hij dan wel steeds zal moeten verwijzen naar de pagina’s in die bundel. 
Een eerste opmerking gaat over pagina 5 de beleidsevaluatie. Dat handelt over een 
klimaatneutrale provincie, over de fietspaden en fietssnelwegen die daar aanbod komen. Hij zegt 
dat er daar een eigenaardigheid is. Er is slechts 5km afgewerkt en 30km aangegeven, maar dat 
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zijn dan uitrustingen. De aanleg is maar 5km. In het meerjarenplan is meer dan 18mio euro 
uitgaven voorzien, maar in de jaarrekening is maar de helft terug te vinden. 50% van wat 
voorzien werd is al uitgegeven, terwijl slechts 5km gerealiseerd werd. De doelstelling van de 
deputatie is 100km over de 6 jaar. Dit is bijgevolg toch een serieuze overschrijding. De heer 
Smout vraagt of er hier een uitleg voor is. 
 
De heer Tobback vraagt aan de voorzitter of hij even mag onderbreken. Voorzitter Poffé verleent 
het woord aan de heer Tobback. 
 
De Heer Tobback neemt bij toelating van de voorzitter het woord. Hij meent geweten te hebben 
van vorige gelegenheden dat na een algemene toelichting  er daarna bladzijde per bladzijde de 
prioritaire doelstellingen werden overlopen. In de raad wordt er immers in de eerste plaats over 
gegaan tot een beleidsevaluatie. Hij geeft aan dat hij ook gepoogd heeft al deze punten te lezen. 
Hij zegt dat hij dit van zichzelf al een hele prestatie vindt en geeft aan dat hij hoort dat meneer 
Smout deze prestatie ook proberen te leveren heeft. Hij stelt voor om ook nu weer over te gaan 
tot een bespreking per prioritaire doelstelling om zo te bekijken of er vragen zijn. Anders zal alles 
door elkaar geklutst worden. Hij zegt dat hij respect heeft voor de toelichting van mevrouw 
Eynatten. Maar hij geeft aan dat het vreemd is dat, nadat hij een poging gedaan heeft om zich 
door alle tabellen te worstelen die via papier of het extranet aan de raadsleden worden bezorgd, 
er nu niet dieper op zou worden ingegaan. Anders zal dit allemaal naar de raad gaan en dan zal 
de raad héél lang duren. 
 
Voorzitter Poffé geeft het woord aan mevrouw Sneyers. 
 
Mevrouw Sneyers wenst iedereen een goede morgen. Ze geeft aan een algemene opmerking te 
hebben. Ze geeft aan dat ze in de rapte door de documentatie is gegaan wegens tijdsgebrek. Ze 
geeft aan dat er een heleboel investeringen niet zijn gebeurd. Ze geeft aan dat er dan 
geschreven kan worden dat er een vertraging is bij het uitvoeren van de investeringen. Maar de 
vraag die ze heeft is waarom de investeringen niet gebeurd zijn. Dit is een algemene opmerking 
die niet enkel slaat op het punt van een klimaatneutrale provincie, maar ook op andere 
doelstellingen. Ze zou hier graag toch een gedegen uitleg van horen. 
 
Voorzitter Poffé stelt voor de uitleg blad per blad te geven. Hij vraagt wie de vraag van de heer 
Smout kan beantwoorden. 
 
Gedeputeerde Coppens vraagt of collega Dehaene al aanwezig is. Voorzitter Poffé zegt dat 
gedeputeerde Dehaene nog niet aanwezig is. Gedeputeerde Coppens zegt dat gedeputeerde 
Dehaene er nog niet is, maar hij wel best op deze vraag kan antwoorden. Voorzitter Poffé stelt 
daarom voor deze vraag even uit te stellen totdat gedeputeerde Dehaene aanwezig is. Hij vraagt 
aan de heer Smout of dit in orde is. De heer Smout bevestigt en zegt dat dat wel zal moeten. 
Voorzitter Poffé vraagt of er nog andere vragen hierbij zijn. De heer Smout zegt nog vele vragen 
te hebben bij de volgende pagina’s. Voorzitter Poffé repliceert dat ze deze nu wel blad per blad 
zullen bespreken. Hij gaat over naar blad 6 en 7. Hij geeft het woord aan de heer Tobback. 
 
De heer Tobback geeft aan inderdaad een vraag te hebben bij deze bladzijden. Hij heeft een 
vraag voor gedeputeerde Dehaene, maar hij stelt vast dat die niet aanwezig is. Bijgevolg zal hij 
de vraag dan in de raad moeten stellen. Hij geeft aan een soort berekening te zien die voor hem 
onbegrijpelijk lijkt. Mogelijks ligt dit aan hem geeft hij aan. Het gaat in verband met de toelichting 
realisaties fietssnelwegen. Hij geeft aan dat hij niet het idee bedacht heeft om 100km te 
realiseren in deze legislatuur. Maar nu het er staat, vindt hij wel dat hij de vraag mag stellen. En 
dan is zijn vraag 5km fietssnelwegen plus 500m gerealiseerd met medefinanciering en 
bewegwijzering langs de F209 van 25km, vervolgens wordt geschreven voor 2020 en 2021 
samen zijn bijgevolg 31km fietssnelwegen en aansluitende routes gerealiseerd en nog 45km 
alleen bewegwijzerd. Hoe kan er tot slechts 31km gekomen worden als er eerst sprake is van 
5km, 500m en alleen maar 25km bewegwijzering. Hij stelt dat dit een bizarre vorm van rekenen 
is. Dit is het eerste punt van opmerking van de heer Tobback bij deze prioritaire doelstelling. Zijn 
tweede punt gaat over de fietsbrug over de ring die plechtig ingehaald is. Slechts sporadisch 
werd de tussenkomst van de provincie vermeld. Hij betreurt dit maar geeft aan dat dit 
vermoedelijk niet de schuld van de provincie is maar van AWV. Hij vraagt of de fietsbrug in de 
5km verrekend is, of is dat de 500meter die de provincie mee gefinancierd heeft. De fietsbrug 
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was pas recent ingehuldigd en ingefietst door de minister, maar wordt deze meegeteld in de 
31km, waarvan 25km alleen maar bewegwijzerd. De derde vraag van de heer Tobback gaat over 
de betoelaging van Vlaanderen. Vlaanderen heeft immers een deel van de financiering van het 
fietsfonds ingehouden als hij het goed voor heeft. De laatste vraag van de heer Tobback gaat 
over de vollegaasroute, hij wenst te weten waar deze ergens ligt. Dat is het laatste punt van de 
opsomming op pagina 6. 
 
Voorzitter Poffé geeft aan niet te weten of gedeputeerde Dehaene al aanwezig is. Gedeputeerde 
Coppens zegt dat die nog niet aanwezig is. Ze hebben hem net laten weten dat de hoorzittingen 
aan het uitlopen zijn, maar wel bijna gedaan zijn.  Nadien sluiten ze onmiddellijk aan. De 
gedeputeerde wenst wel even terug te komen op wat deze commissie betreft. Afgelopen jaar is 
de bespreking blad per blad niet gedaan. Hij geeft aan dat dit voor hem zeker wel kan. Maar hij 
vraagt zich af of het voor de raadsleden ok is om de financiële insteek te nemen. Vorig jaar kwam 
de inhoudelijke insteek aanbod in de andere raadscommissies. Voor de gedeputeerde geen 
probleem dat dit nu anders zou lopen. De inhoudelijke vragen mogen zeker gesteld worden. Hij 
oppert alleen dat de vraag is waar ze gesteld worden: hier of in bij de inhoudelijke bespreking in 
de raadscommissie. Voor de vragen van collega’s Smout en Tobback geeft hij aan dat binnen 
enkele minuten gedeputeerde Dehaene aanwezig zal zijn om te antwoorden. Maar hij geeft dus 
aan dat de voorgaande jaren de financiële bespreking in deze commissie plaats vond en de 
inhoudelijke, die natuurlijk ook steeds met centen te maken heeft, in de raadscommissie waar de 
inhoudelijke rapportering gebeurt. 
 
De Heer Tobback repliceert dat hij ervan uit gaat dat gedeputeerde Coppens het goed voor heeft, 
maar dat zijn tussenkomst niet volledig klopt. De vraag rond fietssnelweg, bewegwijzering, alleen 
maar asfalt of beton, heeft hij afgelopen jaar gesteld. Hij geeft aan enkel naar de commissie 
financiën geweest te zijn. Bovendien wenst hij gedeputeerde Coppens erop te wijzen dat de BBC, 
waarvan de gedeputeerde wel zal weten wat de heer Tobback erover denkt,  en wat er nu voorligt 
verder komt uit die chinezerij. Hij geeft aan de Chinezen wel niet te willen beledigen. Maar deze 
verwarring en chaos is daar wel het gevolg van. De heer Tobback geeft aan dat dit 
beleidsevaluatie noemt. Aan de hand van de cijfers moet het toegelaten zijn van te vragen wat de 
resultaten zijn. Daarom noemt het beleidsevaluatie. Aan de hand van de cijfers van de 
jaarrekening kan het beleid toch geëvalueerd worden. De heer Tobback concludeert dat hij hoort 
dat gedeputeerde Coppens bereid is om de inhoudelijke bespreking te doen net zoals het ook in 
het verleden gebeurde. 
 
Gedeputeerde Coppens stelt dat het zeker geen probleem is dat er inhoudelijke vragen gesteld 
worden. Hij wilde alleen uitklaren waar dit het best zou gebeuren. Maar hij geeft aan voor deze 
vragen best te wachten tot gedeputeerden Dehaene en Schevenels aanwezig zijn. 
 
De Heer Smout wenst hieraan toe te voegen dat hier de afgelopen jaren in de commissie nogal 
snel is overgegaan. Maar in de voorgaande legislaturen werd dit in de commissie financiën ten 
gronde besproken, punt per punt. Dan waren er soms twee à drie zittingen van de commissie 
financiën om daar door te geraken.  Maar dan was de provincieraad meestal wel in één zitting 
afgelopen. Hij zegt dat de vraag nu is of, net zoals de heer Tobback aangeeft, het voorstel nu is 
om dit om te draaien. Maar hij geeft aan voorstander te zijn om dit tot in de kleinste detail in de 
commissie te behandelen en dat de overblijvende en meer globale punten op de provincieraad 
besproken kunnen worden. Maar als we de details hier niet kunnen stellen, ontstaat er een 
provincieraad … (opmerking: verbinding van de heer Smout valt weg) 
 
Gedeputeerde Coppens herhaalt dat hij enkel heeft gezegd dat afgelopen jaar de inhoudelijke 
vragen in de andere commissies werden gesteld. Maar voor hem blijft het eender waar de vragen 
worden gesteld. Alleen worden in de andere commissies de inhoudelijke rapporteringen door de 
diensten zelf gegeven. Hij geeft aan dat collega Dehaene is gearriveerd. Hij zegt dat bijgevolg de 
heer Smout zijn vragen opnieuw kan stellen, gevolgd door de heer Tobback die er toch ook 
enkele had. 
 
Voorzitter Poffé beaamt dit. Hij stelt ook vast dat gedeputeerde Dehaene nu aanwezig is. Hij zegt 
dat het goed zou zijn dat de heren Smout en Tobback hun vragen nu opnieuw stellen nu 
gedeputeerde Dehaene aanwezig is. De voorzitter geeft aan dat de heer Smout weggevallen is. 
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Gedeputeerde Coppens geeft aan hier voor niets tussen te zitten. Voorzitter Poffé geeft het 
woord aan de heer Tobback. 
 
De heer Tobback geeft aan dat dit kan. Hij geeft aan wel niet te weten wat met collega Smout 
gebeurd is. Hij geeft aan dat hij een viertal vraagjes heeft in verband met de beleidsdoelstelling 
iedereen op de fiets. De eerste heeft hij in het verleden al gesteld, maar nu wenst hij het te 
hebben over een zin die hem verwarrend lijkt over de realisaties fietssnelwegen. Daar staat 5km 
op fietssnelwegen, 500meter gerealiseerd met medefinanciering, er zijn geen projecten van de 
werkvennootschap. De toelichting stelt dan dat er voor 2020 en 2021 samen, maar de heer 
Tobback geeft aan dat hij niet begrijpt ten gevolge van wat, er 31km aan fietssnelwegen en 
aansluitende routes en nog eens 45km alleen bewegwijzerd. Hij geeft aan dat deze rekening 
meer dan merkwaardig is. Hij vraagt hoe dit uitgelegd kan worden. Zijn tweede punt gaat over het 
Vlaams fonds voor fietssnelwegen waarop bezuinigd werd. Hij neemt dat er hier verderop wel 
teruggekomen zal worden. Hij vraagt of in die 5km van dit jaar, hij corrigeert zich vorig jaar, de 
fietsbrug die recent over de ring ingehuldigd werd opgenomen is of niet. En tot slotte heeft hij nog 
een folkloristisch detail, hij wenst te weten waar de Vollegaasroute ligt waar momenteel 
studiewerk voor geleverd wordt. In het Pajottenland, maar waar ergens? 
 
Voorzitter Poffé bedankt de heer Tobback voor de vragen en geeft het woord aan gedeputeerde 
Dehaene. 
 
Gedeputeerde Dehaene wenst eerst zijn verontschuldigingen te geven, en hij vermoedt ook 
namens collega Schevenels, dat ze iets later aanwezig waren. Maar ze hadden een heel aantal 
hoorzittingen af te werken voor de omgevingsvergunningen. Hij bedankt de heer Tobback voor 
zijn vragen. Voor 2021 zijn er inderdaad 5km extra fietssnelweg aangelegd. De 31km waarvan 
sprake is wat er in totaal in  2020 en 2021 samen aangelegd is. Met ander woorden stelt hij dat in 
2020 26km aangelegd werd en daar komt nu 5km bij en zo komt het totaal op 31km. De 45km 
waar signalisatie aangebracht werd zijn fietspaden die er al lagen, bv een jaagpad. Dat lag er al 
maar daar werd dan signalisatie aangebracht zodat duidelijk wordt dat dat een fietssnelweg is. 
Eveneens om aan te geven hoe men op die fietssnelweg geraakt. Dat is wat met die bepaling 
weergegeven wordt. Dit is 45km bewegwijzering van fietspaden die er eigenlijk al lagen. Maar 
deze worden niet meegeteld om de kilometers van de gerealiseerde fietssnelwegen te bekomen. 
Dit was het antwoord op de eerste vraag. De tweede vraag ging over het fietsfonds. De discussie 
hierrond loopt nog steeds. Vermoedelijk hebben sommigen dit ook in de media opgevangen. De 
collega’s van de provincie Antwerpen en Oost-Vlaanderen hebben een tweetal weken geleden 
een brief verzonden naar alle gemeentebesturen om hen te wijzen op het risico en mee te geven 
dat ze het gedeelte van Vlaanderen niet langer zullen uitbetalen indien er niet snel een oplossing 
zou komen. De provincie Vlaams-Brabant heeft zo een brief nog niet verzonden. Maar in elke 
beslissing die genomen wordt, wordt wel een melding opgenomen dat het Vlaamse gedeelte 
maar uitbetaald zal worden als dit gedeelte van Vlaanderen ontvangen wordt. Het overleg met 
Vlaanderen loopt nog. De minister van mobiliteit geeft telkens aan dat een deel van het 
Kopenhagenfonds verschoven kan worden naar het fietsfonds. Maar dit kan ten vroegste in 
september bekeken worden of er nog middelen over zijn in het Kopenhagenfonds. Alle 
betrokkenen gaan ervan uit dat er middelen over zullen zijn, maar de grootte van het bedrag zal 
pas zichtbaar zijn in september. De gedeputeerde geeft aan dat de fietsbrug over de ring eindelijk 
geopend is en in gebruik. Eindelijk zegt hij omdat de provincie daar al lang voor geijverd heeft. 
Deze is niet opgenomen in de cijfers van 2021 want ondertussen is het al 2022. Maar in de cijfers 
van 2022 zal ze wel opgenomen worden. De Vollegaasroute is een fietsroute die wellicht niet de 
fietssnelwegkwaliteit zal kunnen realiseren, zijnde 4m breed. Maar de wil is er om een zo 
conflictvrije fietsroute te creëren tussen Vollezele en Gaasbeek. Vandaar de naam Volle-gaas. 
Maar dit is eigenlijk een route die gerealiseerd wordt vanuit het hartje van het Pajottenland naar 
een fietssnelweg langs het kanaal en zo dan verder door naar Brussel. Hij geeft aan dat hij denkt 
daarmee alle vragen beantwoord te hebben. 
 
Voorzitter Poffé bedankt de gedeputeerde. De heer Tobback bedankt eveneens gedeputeerde 
Dehaene. Voorzitter Poffé zegt dat hij ook nog het handje van mevrouw Sneyers ziet. 
 
Mevrouw Sneyers zegt dat ze daarstraks een algemene vraag heeft gesteld naar het waarom van 
het verschuiven van die investeringen. Dit is netjes voor de cijfers maar geeft wel aan dat een 
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heel aantal investeringen niet gedaan zijn. Dit is een algemene vraag. Niet op basis van wat de 
gedeputeerde gezegd heeft. Willen ze daar nu op antwoorden?  
 
Gedeputeerde Coppens vraagt of mevrouw Sneyers dit dan vraagt specifiek per dienst of in het 
algemeen naar 2025. Mevrouw Sneyers geeft aan dit algemeen te bedoelen. Voor haar in 
concreet het verschuiven naar 2025, bijgevolg het verschuiven naar een volgende legislatuur. 
Daar zou ze graag wat meer uitleg rond hebben. 
 
Gedeputeerde Coppens antwoordt dat dit niet naar een volgende legislatuur is. Hij heeft dit al 
eens uitgelegd zegt hij. Om lucht uit het huidige investeringsprogramma te halen, is er voor 
gezorgd dat een heel groot deel naar 2025 gaat en dat de diensten op het jaar dat het 
gerealiseerd wordt, het bedrag naar voor halen. Dat is het algemene principe, de algemene 
filosofie. Dat wordt zo al sinds vorig jaar toegepast. Dat is niet de volgende legislatuur, want 2025 
behoort nog steeds tot de huidige meerjarenplanning. 
 
Voorzitter Poffé vraagt of dit zo duidelijk is voor mevrouw Sneyers. Mevrouw Sneyers bevestigt 
dit. Voorzitter Poffé geeft aan dat hij niet weet wat er met collega Smout aan de hand is. Hij dacht 
dat zijn vraag ook gedeeld werd door de vraag van de heer Tobback als hij het goed voor heeft. 
Hij zegt dat ze anders moeten wachten tot de heer Smout aanwezig is. De heer Kuczynski geeft 
aan dat hij ook een vraag had. Voorzitter Poffé verontschuldigt zich omdat hij dit niet opgemerkt 
had. Hij verleent het woord aan collega Kuczynski. 
 
De heer Kuczynski bedankt de voorzitter. Hij heeft een vraag rond het fietsfonds. Hij vraagt of dat 
alle projecten die binnengekomen zijn, toch gesubsidieerd zullen worden. Dit werd vorig jaar 
gezegd. Maar hoe is de toestand momenteel in de provincie met de vermindering van het 
fietsfonds en de binnengekomen projecten.  
 
Gedeputeerde Dehaene vraagt aan de voorzitter de toelating om te antwoorden. Voorzitter Poffé 
bevestigt. Gedeputeerde Dehaene zegt dat hij eerst het systeem van het fietsfonds nog eens wil 
toelichten. De gemeente legt fietspaden aan en deze worden dan 100% door de provincie 
betaald aan de gemeente. Hij herbegint. De gemeente wil een fietspad aanleggen als dat voldoet 
aan het vademecum en ligt op het BFF, kan de gemeente daar subsidies voor krijgen. Op het 
moment dat een gemeente daar plannen voor heeft zal de provincie aangeven dat dit conform is 
en dat ze daar subsidies voor zullen krijgen. De gemeentes leggen dan aan en doen de 
financiering. Bij de start van de werken ontvangen de gemeentes al 50%. Bij afronding van de 
werken ontvangen de gemeentes het resterende bedrag. Op het moment dat het fietspad 
gerealiseerd is en de gemeente voor de tweede maal geld krijgt, vraagt de provincie het Vlaamse 
gedeelte terug. Wat de provincie nu zegt is dat ze niet kunnen garanderen dat het Vlaamse 
gedeelte uitbetaald zal kunnen worden omdat de provincie de subsidiebelofte doet in de eerste 
fase van de werken en het zou kunnen dat we werken lang gaan duren, bv 3 jaar. Voor de 
fietspaden die nu volledig af zijn is er geen probleem. Ook indien Vlaanderen niet voldoende 
middelen terugbetaald komt de provincie toe met de middelen van de vorige jaren. Moest de 
provincie daar niet mee toe komen kunnen ook nog de middelen van de volgende jaren gebruikt 
worden. De provincie kan de middelen blijven terugvragen, maar er komt een moment dat de pot 
bij de meerjarenplanning bij de provincie en de Vlaamse Overheid op is. Vanaf dat moment is er 
wel een gigantisch probleem omdat de provincie dan zal moeten zeggen dat er niet meer gestart 
mag worden met de werken. Maar zover is het momenteel nog niet. De provincie komt nog 
steeds toe met de middelen die voorzien zijn in het hele meerjarenplan. Hij spreekt zijn wens uit 
aan de voorzitter dat de uitleg duidelijk was. 
 
Voorzitter Poffé bedankt de gedeputeerde. Hij vraagt aan de heer Kuczynski of dit voor hem zo in 
orde is. 
 
De heer Kuczynski geeft aan niet alles begrepen te hebben, maar dit zeker nog eens opnieuw te 
zullen bekijken. Hij vraagt of er momenteel bij de gemeentes projecten lopende zijn waar ze 
echter geen waarborg over de financiering hebben. 
 
Gedeputeerde Dehaene stelt dat voor de projecten die afgerond zijn er voorlopig geen probleem 
is. Voor de projecten die in de eerste fase zitten en waarvan de provincie gezegd heeft dat de 
plannen conform zijn. 
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Gedeputeerde Dehaene vervolgt dat indien een project in de planfase klaar is om opgestart te 
worden, de provincie al 50% uitbetaalt van de subsidie die de gemeente zal ontvangen. Daar is 
geen probleem. Het probleem stelt zich maar als zo’n uitvoering bijvoorbeeld 5 jaar duurt, dat er 
op dat moment onvoldoende middelen zijn om het Vlaamse gedeelte uit te betalen. Dat is de 
boodschap die momenteel al meegegeven wordt aan de lokale besturen. Er wordt gezegd dat het 
project conform het vademecum is en bijgevolg subsidies kan krijgen. Maar voor het Vlaams 
gedeelte zal dat afhankelijk zijn van de budgetten die op dat moment in Vlaanderen beschikbaar 
zijn.  
 
Voorzitter Poffé bedankt gedeputeerde Dehaene en vraagt of dit punt dan afgesloten kan 
worden. De heer Kuczynski geeft aan nog een vraag te hebben. Hij vraagt of hij het goed 
begrepen heeft dat als er verschillende projecten zijn er dan een soort van prioritering zal 
gebeuren door de deputatie. Hoe zal dit gebeuren. Projecten in de eerste fase kunnen binnen 
komen op verschillende momenten. Hoe zal de prioritering gebeuren jaar per jaar, per kwartaal, 
per maand. Of concreet: wie zal de prioriteit van de route bepalen. 
 
Gedeputeerde Dehaene geeft aan dat er op dit moment geen keuzes gemaakt moeten worden. 
Dus dossiers die klaar zijn worden uitbetaald. Het is maar op het moment dat, en vermoedelijk zal 
dit over twee jaar zijn, er effectief een tekort komt vanuit de Vlaamse Overheid en dat ze geen 
extra middelen vinden er misschien een aantal projecten on hold gezet zullen moeten worden. De 
gedeputeerde zegt nog niet te weten of er dan een prioriteit naar voor geschoven zal worden. 
Gedeputeerde Dehaene stelt voor dit probleem aan te pakken als het zich stelt.  
 
Voorzitter Poffé bedankt de gedeputeerde voor het antwoord. Hij geeft ook aan dat de heer 
Smout opnieuw aanwezig is. Hij geeft aan dat de heer Smout zijn vraag nu kan stellen. 
 
De heer Smout zegt dat hij nog een aantal vragen heeft. Hij heeft een 10tal minuten niet kunnen 
deelnemen waardoor hij de uitleg van gedeputeerde Dehaene grotendeels gemist heeft. Maar hij 
zal dit in de opname wel opnieuw kunnen horen. Hij geeft aan op bladzijde 12 nog een opmerking 
te hebben. Voorzitter Poffé zegt dat ze nog op pagina 6 zitten bij de bespreking van de eerste 
beleidsdoelstelling. Hij geeft aan dat hij ook nog ziet dat mevrouw Sneyers het woord vraagt, 
maar hij weet niet of dit afkomstig is van haar vorige tussenkomst. Mevrouw Sneyers geeft aan 
dat dit van haar vorige tussenkomst is. De heer Smout zegt dat hij niet weet of de vraag al 
beantwoord is. Maar zijn essentiële vraag bij dit overzicht is dat in het meerjarenplan 18mio 
voorzien is, 9mio op de rekening, hij concludeert dat dat 50% is, maar er is maar 5km aangelegd. 
Hij geeft aan dat op die manier de doelstelling niet behaald zal worden. Hij weet niet of de 
gedeputeerde dat misschien al uitgelegd heeft. 
 
Voorzitter Poffé verleent het woord aan gedeputeerde Dehaene. Gedeputeerde Dehaene geeft 
aan dat hij al uitgelegd heeft waar de cijfers vandaan komen. Voor 2021 geeft hij aan dat er 
inderdaad niet veel kilometers aangelegd zijn, slecht 5km. Maar hij zegt dat er nog 4 jaar resteren 
en er heel wat fietssnelwegen in de pipeline zitten. Hij geeft aan dat de deputatie hoopt om de 
100km te realiseren.  
 
Voorzitter Poffé bedankt de gedeputeerde en vraagt of dit zo volstaat. De heer Smout bevestigt. 
Voorzitter Poffé stelt voor om over te gaan naar de tweede beleidsdoelstelling over 
omgevingsbeleid. Dat is op bladzijde 8 en 9. Hij vraagt of er daar vragen rond zijn. 
 
De heer Smout bevestigt dat hij vragen heeft. Voorzitter Poffé geeft aan dat de heer Tobback het 
woord vraagt. Hij verleent het woord aan de heer Tobback.  
 
De heer Tobback zegt dat hij een vraag heeft rond de specifieke ruimtelijke en maatschappelijke 
uitdagingen. Er is sprake van een subactieniveau. Dit staat op pagina 9. Hij vraagt of iemand hem 
kan uitleggen wat er bedoeld wordt met een subactieniveau. Hij zegt dat hij in de BBC al van 
alles is tegengekomen, zelfs Boris Johnson, maar een subactieniveau heeft hij nog niet ontmoet. 
Hij zou bij deze gelegenheid willen vragen hoever we staan met het nationaal park. Hij vraagt of 
er daar nieuws rond is. En hij heeft een vraag hoever het staat met de procedure afbakening van 
het regionaal stedelijk gebied Tienen. Hij geeft aan te betreuren dat er een storend achtergrond 
geluid is en hij geeft aan dat het duidelijk is dat de voorzitter dit ook gemerkt heeft. Maar de heer 
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Tobback geeft aan dat dat de joyeusiteiten zijn van het zoom-vergaderen. Hij zegt dat ze 
misschien ooit tot andere inzichten zullen komen. Maar zijn voornaamste vraag naast de 
informatie rond Brabantse Wouden en Tienen, is zijn vraag over het beleidsplan ruimte. 2021 
werd niet gehaald, dat gaat dan alleen over het voorontwerp. Hij stelt dat als het lukt er misschien 
tegen het einde van de legislatuur een beleidsplan ruimte Vlaams-Brabant is. Hij geeft aan dat hij 
vindt dat de provincie daar schromelijk in gebreke blijft. Hij zou daar wel eens graag uitleg over 
krijgen . Dit is immers niet zo zeer een kwestie van geld maar wel van wat doet men er aan. 
Ondertussen worden er heel belangrijke beslissingen genomen. De gedeputeerden, in meervoud, 
kwamen daarnet nog van een hoop betwistingen. Er wordt gesproken over ontharding, er wordt 
gesproken over waterzieke gronden, er is al een betwisting geweest in Halle, … Hij geeft aan dat 
hij het in dit verband zou kunnen hebben over een gascentrale in Vilvoorde enzovoort. De vraag 
is of dit allemaal past of niet past in een beleidsplan ruimte Vlaams-Brabant. Hij vraagt of de 
deputatie hem kan gerust stellen, al vreest hij van niet, dat dat beleidsplan ruimte Vlaams-
Brabant er pas tegen het einde van de legislatuur zal komen met veel geluk dan nog. Waarvoor 
zal dat plan dan nog dienen? Hij zegt dat we beweren dat we kernen aan het versterken zijn, er 
worden fundamentele beslissingen genomen die zelfs nationaal van groot belang zijn, maar 
ondertussen blijft het plan ruimte voor de provincie Vlaams-Brabant nul en in voorontwerpen 
steken. Hij geeft aan dat dit zijn belangrijkste vraag is over dit onderwerp. 
 
Voorzitter Poffé bedankt de heer Tobback en verleent het woord aan gedeputeerde Schevenels.  
 
Gedeputeerde Schevenels bedankt de voorzitter en de heer Tobback. Ze geeft aan dat ze denkt 
dat er twee vragen zijn voor haar, de eerste over het beleidsplan. Het feit dat we nog nergens 
staan is compleet onjuist. Ze denk zelfs dat de provincie Vlaams-Brabant van alle Vlaamse 
provincies het verst gevorderd is in de procedure. Ze zegt dat de heer Tobback zich nog zal 
herinneren dat afgelopen jaar de conceptnota goedgekeurd werd. Daarnaast geeft ze aan dat al 
meermaals aangegeven werd in de commissievergaderingen en in de raad dat het niet langer 
een hiërarchisch plan is zoals in het verleden bij de structuurplannen. Maar dit plan moet 
gemaakt worden met de andere actoren, ze verduidelijkt het Vlaams niveau maar voor de 
provincie ook zeker en vast de gemeentebesturen. Er is in de afgelopen periode heel wat werk 
gebeurd en verschillende overlegtafels gehouden om in overleg te gaan met die actoren en zeker 
en vast met de 65 gemeentebesturen. Normaal zal in juni of ten laatste in september op de 
provincieraad het ontwerp moeten komen. Nadien zal het opnieuw in openbaar onderzoek gaan 
waarna het opnieuw naar de provincieraad zal moeten komen om het eventueel definitief goed te 
keuren. Ze zegt dus dat ze moet tegenspreken dat er hellemaal niets gebeurd zou zijn. In de 
toekomst zal hij hier dus zeker meer over vernemen. In de commissie zal dit zeer uitgebreid 
toegelicht worden, ze geeft aan dat ze vindt dat dit dossier dit zeker verdient. En nadien zal het 
op de provincieraad geagendeerd worden. Daarnaast geeft ze aan dat er ook een vraag was 
rond het PRUP Tienen. Ze geeft aan dat ze begrepen heeft dat dit door de provincie 
goedgekeurd is en dat het nadien naar de minister is gegaan die het ook goedgekeurd heeft. Dat 
is momenteel de stand van het dossier. Ze geeft aan dat de heer Tobback ook zal weten dat er 
nog procedures gevoerd kunnen worden, maar daarvan is ze nog niet op de hoogte, maar ze 
weet wel dat de minister het plan heeft goedgekeurd. 
 
Voorzitter Poffé bedankt. De heer Tobback zegt om dat zo te houden. En geeft aan dat hij nog 
een vraag had rond de Brabantse Wouden. Hij stelt dat hij een vraag had gesteld rond de 
erkenning van het nationale park. 
 
Gedeputeerde Schevenels geeft aan dat ze vermoedt dat collega Nevens op die vraag zal 
antwoorden. Gedeputeerde Nevens geeft aan dat hij met plezier wenst te antwoorden op deze 
vraag en bedankt de heer Tobback voor de vraag. Hij geeft aan dat iedereen weet dat de 
provincie geselecteerd is en momenteel de tweede fase loopt waarin een masterplan opgemaakt 
moet worden. Via masterplan kan de effectieve erkenning van nationaal park voor de Brabantse 
Wouden binnen gehaald worden. Hij geeft aan dat het ook hier al meermaals gesteld is dat er 
een sterk dossier ingediend werd dat goede aanknopingspunten heeft en unieke kwaliteiten. 
Iedereen kent het Meerdaalwoud en het Zoniënwoud en het ganse gebied daarrond. Ook het 
Hallerbos dat vandaag al een internationale uitstraling heeft. Het is dus de bedoeling van die 
erkenning te hebben. Daarvoor gaat de provincie natuurlijk ook in dialoog met de gemeentes. Er 
is geen extra structuur in het leven geroepen. Maar omdat er een aantal strategische projecten 
lopende zijn, is het de bedoeling om binnen deze  projecten (Walden, Horizon+ en nog een ander 
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dat de gedeputeerde momenteel ontsnapt) deze visienota vorm te geven. Dat loopt momenteel. 
Daarnaast zijn er ook een aantal studieopdrachten in het leven geroepen om te voldoen aan die 
visie. Dat is eentje rond toerisme, eentje rond de natuurwaarde van het projectgebied. En 
daarvoor is er al veel werk verricht omdat natuurlijk de deadline om dat plan in te dienen dichter 
en dichterbij komt. Momenteel zit het traject op schema en zit alles in de stijgers om die 
projectnota te vervolledigen en klaar te maken met lokale gemeente, toerisme, landbouw, 
natuurverenigingen die allemaal hun insteek hebben. Er wordt ook samen gewerkt met de 
regionale landschappen, de bosgroepen, erfgoedverenigingen omdat de provincie een zo breed 
mogelijke gedragen visie wil ontwikkelen. Indien de provincie de erkenning zou krijgen, 
ontvangen ze daar natuurlijk ook financiële middelen voor. Daarvoor moet wel op Vlaams niveau 
een decreet gestemd worden om financiële middelen te koppelen aan deze erkenning. Maar naar 
zijn aanvoelen en wat hij hier rond verneemt is dat wel de bedoeling van de Vlaamse Regering. 
 
Voorzitter Poffé bedankt de gedeputeerde.  
 
De Heer Tobback vraagt of hij nog even mag repliceren. Voorzitter Poffé bevestigt. De heer 
Tobback zegt dat hij primo aan gedeputeerde Schevenels wenst te zeggen dat hij niet gezegd 
heeft dat er niets is gebeurd of dat er niks werd gedaan. Hij geeft aan dat hij alleen gezegd heeft 
wat er in de toelichting staat bladzijde 9. Hij herhaalt voor alle zekerheid dat de lectuur daarvan 
niet de indruk geeft dat als hij ruim schat op 2,5 jaar van het einde van de legislatuur, waarvan er 
al 3,5 jaar voorbij is, dat niet laat vermoeden dat tegen het einde van die legislatuur met alle 
betwistingen die mogelijk zijn, men klaar zal zijn met een beleidsplan ruimte. Hij veronderstelt dat 
het plan dan door de volgende uitgevoerd zal moeten worden tenzij die natuurlijk wensen te 
herbeginnen. Wat het PRUP betreft wordt er volgens hem gezegd dat er naar de Raad van State 
wordt gegaan. Als dit zo zou zijn, is hij verbaast dat de provincie als initiator niet op de hoogte is 
van een procedure bij de Raad van State. Normaal zou de griffier van de Raad van State dit toch 
moeten doen. De laatste vraag die hij stelt is dat als we op schema zitten wat is dan de uiterste 
datum van indienen van het masterplan voor de Brabantse Wouden. Hij vraagt wanneer dat dan 
in de provincieraad komt of is het niet de bedoeling dat dit in de provincieraad komt. Daarnaast 
had hij gevraagd welke technieker hem zou kunnen uitleggen wat er bedoeld wordt met een 
subactieniveau zoals dat in de eerste paragraaf op pagina 9 staat.  
 
Voorzitter Poffé bedankt en geeft het woord aan de gedeputeerde. 
 
Gedeputeerde Nevens antwoordt dat er een jaar de tijd was vanaf de goedkeuring dus bijgevolg 
zal in december het huiswerk ingeleverd moeten worden. Wat de structuur betreft is er een 
structuur opgericht waarover hij nog een uur zou kunnen vertellen. Maar hij kan dit ook perfect 
bezorgen hoe dat een structuur met verschillende niveaus waar zowel politieke 
vertegenwoordigers inzitten als alle geledingen in de schoot van een aantal strategische 
projecten. Hij zegt dat als de heer Tobback daar graag meer informatie over wenst hij deze zeker 
kan bezorgen. De heer Tobback antwoordt bevestigend op deze vraag. Gedeputeerde Nevens 
vervolgt dat de verschillende subniveaus er inzitten om er voor te zorgen dat er een participatief 
gedeelte inzit. De provincie zal deze visie niet opleggen deze wordt uitgeschreven. De Heer 
Tobback repliceert dat de gedeputeerde hem mis begrepen heeft. Over het subactieniveau wordt 
er gepraat als het gaat over het provinciaal beleidsplan ruimte. Bovenaan pagina 9. 
 
Gedeputeerde Nevens zegt dat hij de heer Tobback dan foutief begrepen heeft. Hij dacht dat het 
ging over de structuur van Brabantse Wouden. De heer Tobback zegt dus dat het daar dus niet 
over gaat. Maar hij zegt dat het wel onder hem valt. Hij citeert “De globale uitvoering van het 
klimaatprogramma door alle betrokken provinciale diensten werd ook in 2021 opgevolgd via 
jaarlijkse monitoring. Daarbij wordt tot op het subactieniveau een kwantitatieve of kwalitatieve 
evaluatie gemaakt.” Hij herhaalt dat hij reeds heeft gezegd dat als hij als leraar een voorbeeld 
moet geven van woordenkramerij hij dan hier een dankbaar voorbeeld heeft. Hij vraagt wat dit wil 
zeggen. Hij vraagt wat de administratie bedoelt met een subactieniveau. Wanneer dergelijke 
zinnen gebruikt worden, moet dat soort literatuur beter toegelicht worden. Hij zegt dat hij maar 
een beginneling is, een amateur die probeert te begrijpen wat hij leest. 
 
Gedeputeerde Nevens zegt dat hij de heer Tobback dan volledig anders begrepen had. Hij dacht 
dat het over Brabantse Wouden ging. Maar dit gaat over iets anders. Hij begrijpt dat de heer 
Tobback niet alles kan volgen. Maar in de vorige commissie is een toelichting gegeven door de 
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dienst leefmilieu over het provinciaal klimaatactieplan en de subacties in het kader van het 
klimaatactieplan. De gedeputeerde geeft aan dat de heer Tobback dit nog kan raadplegen via de 
website en het verslag. De toelichting werd daar door diensthoofd Geert Lefever gegeven over 
welke acties de provincie allemaal genomen heeft in het kader van onze klimaatdoelstelling.   
 
Voorzitter Poffé bedankt gedeputeerde Nevens voor het antwoord. Hij zegt dat gedeputeerde 
Schevenels het woord vraagt en verleent haar dit. 
 
Gedeputeerde Schevenels vraagt of ze mag terugkomen op de vraag van de heer Tobback rond 
het PRUP Tienen. Ze geeft aan dat ze net contact heeft gehad met de diensten en die hebben 
haar bevestigd dat er tot op dit moment nog geen procedure loopt of ingediend werd bij de Raad 
van Staten. Ze geeft aan dat die beroepstermijn wel nog loopt. Maar bij de provincie is nog niets 
officieel binnen gekomen.  
 
Voorzitter Poffé en de heer Tobback bedanken de gedeputeerde voor haar antwoord. Voorzitter 
Poffé geeft aan dat hij ook nog een vraag ziet van de heer Smout. 
 
De heer Smout heeft een vraag die eveneens betrekking heeft op de klimaatneutraliteit die de 
provincie nastreeft en waarvan de resultaten niet zijn wat men gehoopt had. Hij zegt dat er dan 
een zeer raar zinnetje staat. Hij citeert “Om de doelstellingen van het klimaatactieprogramma op 
een meer afdwingbare manier te realiseren werd het klimaatproject ‘De klimaatverordening’ in 
2021 verder opgevolgd. Dit project wil hiertoe via een regelgevend kader (bv. 
stedenbouwkundige verordeningen, reglementen, …) de nodige instrumenten ter beschikking 
stellen.” Hij vraagt zich af of dit nu als een koerswijziging beschouwd moet worden ten opzichte 
van wat de vorige deputaties naar voor hebben gebracht. Toen wenste ze overal te stimuleren, hij 
denkt hier bijvoorbeeld aan de dakisolatie die gesubsidieerd werd vanuit de provincie. Uit de 
VITO studie die eind vorige legislatuur naar voor gekomen is, bleek dat dat een succesverhaal 
was. De andere punten scoorden daarentegen niet zo best. Zijn vraag nu is dus of ze nu willen 
bestraffen in plaats van belonen. Of hoe moet dit anders geïnterpreteerd worden. Hij geeft aan 
dat de opvolging ook eerder summier is. Een exploitatie van 1.148 euro voor een prioritaire 
doelstelling kan niet veel inhoud hebben.  
 
Voorzitter Poffé geeft het woord aan gedeputeerde Nevens. 
 
Gedeputeerde Nevens zegt dat hij collega Smout eveneens kan verwijzen naar de toelichting die 
het diensthoofd heeft gegeven op de commissie en de stand van zaken. Maar het klopt 
inderdaad dat de klimaatdoelstellingen die in het verleden gesteld werden met mondjesmaat 
worden gehaald. Maar de grote stappen die we moeten zetten om klimaatneutraal te worden is 
een ambitie, niet alleen voor onze eigen provinciebestuur maar voor heel de provincie. Alleen 
heeft de provincie niet steeds de touwtjes in handen. De provincie ondersteunt zeer veel, 
bijvoorbeeld alle gemeentes worden ondersteunt via het burgemeestersconvenant. Er worden 
actieplannen opgemaakt samen met de gemeente. De gedeputeerde geeft aan dat er geweten is 
dat er twee grote uitdagingen zijn, namelijk mobiliteit en het patrimonium, onze gebouwen. 
Daarvan heeft de provincie zelf al een aantal goede voorbeelden gegeven waar de provincie zelf 
als voorbeeldfunctie de gebouwen klimaatneutraal probeert te maken. Voorbeelden hiervan zijn 
het nieuwe schoolgebouw van de Wijnpers of de Badmeester in Diest waar een aantal duurzame 
technieken toegepast zijn om deze gebouwen mee te nemen in de 21ste eeuw, te verduurzamen 
en zorgen dat ze duurzaam zijn naar de toekomst. In de Wijnpers is er geothermie toegepast en 
gebeurde een boring om niet via gas of via stookolie te verwarmen, maar wel via geothermie. Er 
worden meer zonnepanelen gelegd, zo ook op het gebouw van de Wijnpers maar de provincie is 
bezig om dit ook op andere gebouwen te doen. De provincie doet wat ze mogelijk acht. Alleen 
moet er nog meer gebeuren en sneller. Maar de provincie zit beperkt in middelen en mensen en 
daardoor moeten er keuzes gemaakt worden. De gedeputeerde denkt wel dat de provincie de 
juiste keuzes maakt. Wat de verordening betreft, slaagt dit vooral op de verordening rond water 
en het waterbeleid. De gedeputeerde weet niet of de raadsleden vandaag en gisteren de beelden 
hebben gezien van Landen en Zoutleeuw waar het weer koekenbak was en iedereen prijs had, 
meer dan ooit. Die klimaatverandering negeren is niet de ambitie van de provincie, wel naar 
oplossingen zoeken. Daarom, denkt de gedeputeerde, moet er ook in de verordeningen, zoals de 
waterverordening van de provincie, toch gezegd durven worden dat het allemaal verharden en 
allemaal bebouwen het probleem groter maakt dan het is. Er zal goed over nagedacht worden of 
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het dat is wat de provincie wil of dat de provincie de mensen niet tegen hun eigen moet 
beschermen in dat geval en er zo voor zorgen dat het probleem niet groter wordt. Maar dat de 
provincie daarvoor zeer veel touwtjes in eigen handen heeft gelooft de gedeputeerde ook niet. De 
hogere overheid zal daar ook moeten zorgen voor instrumenten die er vandaag de dag helaas 
nog niet zijn. Maar dat betekent niet dat er stil gezeten moet worden of dat de ogen gesloten 
moeten worden. Hij vermoedt dat dit een beetje is wat er in het klimaatactieplan aangegeven 
wordt. 
 
De heer Smout zegt dat hij wel hoort dat er een aantal goede initiatieven vanuit de provincie zelf 
als voorbeeldfunctie worden genomen. Dat is positief. Maar in dit geval gaat het in de richting van 
de burger over het opleggen van afdwingbare zaken Zijn vraag is wat er daar mee bedoeld wordt. 
Waterbeheersing is goed en niemand ontkent dat het klimaat wat verandert. Maar de oorzaken 
dat is nog iets anders. Men moet leren omgaan met die verandering. Maar gelijktijdig is er de 
bestrijding van de CO². Men wil CO²-neutraal worden, maar buiten de isolatie van de daken, heeft 
hij daar nog maar weinig rond gehoord.  En nu leest hij dat ze dat afdwingbaar willen maken. Wat 
wordt er daar mee bedoeld naar de burger toe. 
 
Gedeputeerde Nevens geeft aan dat de provincie weinig middelen heeft om het afdwingbaar te 
maken. Maar het lijkt hem logisch dat in nieuwe verkavelingen geen gasleidingen meer worden 
gelegd en dat mensen meer gestimuleerd zullen worden om warmtepompen te plaatsen. De 
provincie heeft een raamcontract om warmtepompen te plaatsen. De rest, bijvoorbeeld 
zonnepanelen, is er niet meer. Hij denkt dat het bewezen is dat als men impact wil hebben op het 
energieverbruik en er kan energie opgewekt worden via zonnepanelen is dit de logica zelve. Van 
Vlaanderen worden daar al regels rond opgelegd om zoveel procent groene en duurzame 
maatregelen te nemen in nieuwbouw. Mondjesmaat worden die regels hierrond wel aangepast. 
De isolatienorm van gebouwen, vroeger was er geen verplichting, nadien waren er de BEN- 
normen en vandaag wordt er bijna energieneutraal gebouwd met meer en dikkere isolatie, met 
een aantal zaken rond water en het hergebruik van water. Dat werkt allemaal verordend. Het is 
niet meer vrijblijvend. Men mag niet zomaar zijn goesting doen als er een woning gebouwd wordt. 
Er moet geconfirmeerd worden aan de strenger wordende wetgeving rond duurzaamheid. Het lijkt 
hem logisch dat dit evolueert en dat die gebouwen er vaak voor 20, 30, 40, 50 en sommige 
gebouwen zelfs voor 100 jaar staan. Men moet zich aanpassen aan de nieuwe wetgeving. Dat is 
logisch. 
 
Voorzitter Poffé bedankt de gedeputeerde. De heer Smout zegt dat de provincie daar niet veel 
aan kan doen omdat het gaat over wetgeving op het Vlaamse niveau. Hij zegt dat hij dan alleen 
maar kan besluiten dat de provincie zelf het voortouw moet nemen in de voorbeeldfunctie. Maar 
verder gaat dit niet verder volgens hem. 
 
Voorzitter Poffé vraagt of dit punt afgesloten kan worden en er dan misschien naar de volgende 
beleidsdoelstelling overgegaan kan worden. Dat is de doelstelling in verband met energiezuinig 
bouwen en wonen. Hij vraagt of er daar vragen zijn bij. Bladzijde 12, 13 en 14. Hij concludeert dat 
er geen vragen zijn en er naar de volgende beleidsdoelstelling gegaan kan worden. 
 
De heer Smout heeft een vraag over bladzijde 12. Hij suggereert de voorzitter dat het misschien 
beter is de paginanummers te zeggen. Anders raken de raadsleden misschien in de war met alle 
beleidsdoelstellingen. Op pagina 12 is zichtbaar dat er meer ontvangsten zijn dan gebudgetteerd, 
maar de uitgaven zijn 20% lager dan wat gebudgetteerd is. Hij geeft aan dat het over duurzaam 
bouwen en wonen gaat en vraagt wat de reden hiervan is. 
 
Voorzitter Poffé bedankt de heer Smout voor zijn vraag en geeft het woord aan de gedeputeerde 
voor het antwoord. 
 
Gedeputeerde Nevens zegt dat hij de reden hiervan moet navragen. Maar als hij het goed 
voorheeft, gaat het over het feit dat er een aanbesteding gebeurde voor de adviezen van Dubowo 
en dat in het verleden met een nominatieve subsidie gewerkt werd, vandaar de andere werkwijze. 
Maar de gedeputeerde zegt dat hij dat eens moet navragen. 
 
De heer Smout zegt dat als hij goed kijkt de uitgaven voor financiering meer den 1mio lager 
liggen.  
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Gedeputeerde Nevens zegt dat het in het verleden een nominatieve subsidie was en er werd dan 
beslist om een prijsvraag te doen om te bekijken wat de kostprijs per advies was en zo beter op 
papier te zetten welke verwachtingen er tegen over welke adviezen, hoeveel adviezen. Dit is het 
resultaat. Er is een min maar langs de andere kant is er een plus in het kader van de 
aanbesteding. 
 
Voorzitter Poffé vraagt of dit zo goed is aan de heer Smout. Omdat er geen reactie komt besluit 
hij dat het ok is en stelt hij voor om naar de volgende beleidsdoelstelling te gaan. Namelijk het 
inzetten op een klimaatbestendige en biodiverse provincie, dit is op pagina 15. De voorzitter geeft 
het woord aan de heer Tobback. 
 
De heer Tobback wenst te repliceren in het licht van wat er ondertussen gebeurd is en waarnaar 
de gedeputeerde ook al heeft verwezen, de drama’s eerst in Zoutleeuw met de Gete, daarna met 
Geetbets en nu met Landen. Het probleem van wateroverlast en waterschaarste over heel 2021. 
Hij citeert letterlijk: In de periode 1/1/2021 tot 31/12/2021 hebben we 59 meter Ijse opengelegd in 
Overijse. En dat was het dan. Dus de provincie als grote voortrekker inzake water, naar het 
schijnt zegt hij zelfs een voorbeeld voor de blue hij-weet-niet-wat, hebben 49 meter opengelegd. 
Hij corrigeert zichzelf en zegt 59 meter. Hij excuseert zich dat hij er nog 10 meter had willen 
afdoen Hij vindt dit nogal in wanverhouding tot al het papier dat vuil wordt gemaakt aan het 
beleid. Hij gaat het daar bij laten. 
 
Voorzitter Poffé bedankt de heer Tobback voor zijn vraag. Gedeputeerde Nevens stelt vast dat de 
heer Tobback geen echte vraag heeft gesteld, maar als dat leeft in het hoofd van de heer 
Tobback dan moet dat maar. Het is volgens de gedeputeerde een eenzijdige lezing van wat de 
dienst waterlopen doet. De dienst doet veel meer, het ambitieniveau werd zelfs opgetrokken.  Er 
zijn 12 te realiseren projecten die bij het begin van de legislatuur werden afgesproken. Dat is nu 
opgetrokken tot 16. Er gebeurt veel meer dan enkel de Ijse openleggen. De provincie werkt 
samen met Aquafin, met de waterlopenbeheerders, er worden bufferbekens aangelegd en 
overstromingsgebieden. De provincie zit in tal van projecten, ook met Europese subsidies. De 
gedeputeerde zegt dat hiervan een karikatuur maken iets is wat alleen de heer Tobback kan. 
Maar als hij zich zo beter voelt en de mensen die vandaag de dag met waterproblemen kampen 
belachelijk wil maken en zelfs uitlachen, dan is dat zijn probleem. De gedeputeerde wil zich 
daarvan distantiëren.  
 
De heer Tobback vraagt het woord aan de voorzitter. De voorzitter Poffé verleent hem het woord. 
De heer Tobback wenst op te merken dat hij niets anders heeft gedaan dan voorlezen uit de 
toelichting die valt onder de politieke verantwoordelijkheid van de gedeputeerde voor de 
toelichting van de beleidsevaluatie. Hij zegt dat daar letterlijk staat wat hij zonet geciteerd heeft. 
Hij stelt dus dat hij geen karikatuur gemaakt heeft maar dat de gedeputeerde dit zelf gedaan 
heeft. Hij zegt dat hij er van overtuigd is dat er een dienst waterlopen is die uitstekend werk 
levert. Hij is daar jarenlang zeer goed geplaatst voor geweest om dat te kunnen zeggen. Jaren 
voor dat de gedeputeerde nog maar van het bestaan van de provincies afwist en jaren voor de 
gedeputeerde de provincies wenste af te schaffen. Of dat het dit is waarmee je de mensen 
uitlacht dat de provincie over heel 2021 59 meter heeft opengelegd en dat dan op te blazen zoals 
de kikkers die in die beek zitten. De heer Tobback stelt dat dat de realiteit is. Normaal dan dat 
iemand dat citeert, geeft hij aan. Hij stelt vast dat het merkwaardig is dat, eigenlijk had hij dit 
voorbehouden voor de raad maar hij zal het dan nu al maar een keer zeggen, de beleidsevaluatie 
vol staat met het met de pluimen gaan lopen van Aquafin, de gemeentes en van wat nog 
allemaal. Maar ondertussen, en de heer Smout heeft het ook geciteerd, zijn de bedragen die 
besteed worden niet in verhouding met de pretenties die de gedeputeerde schijnt te koesteren en 
die uit de teksten blijken. De heer Tobback stelt zichzelf de vraag of hij zich daar goed bij voelt. 
Maar hij concludeert dat hij zich daar ellendig bij voelt als hij ziet dat de provincie, waarvan hij het 
bestaan heeft mogelijk gemaakt beleid probeert te voeren met een potje snoepjes. Daarvan wordt 
hij niet beter, maar wel lastig. 
 
Voorzitter Poffé vraagt of er nog een repliek komt of verder gegaan kan worden naar de volgende 
beleidsdoelstelling. Hij merkt op dat er naar de volgende beleidsdoelstelling gegaan kan worden, 
namelijk het versterken van de levendige kernen in Vlaams-Brabant. Dat is op bladzijde 17. Hij 
vraagt of er daar vragen over zijn. Hij concludeert dat hij naar pagina 19 kan gaan, het 
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innovatievermogen van de regio. Hij merkt op dat er geen vragen zijn. Zo komt de bespreking 
terecht op pagina 21 over ontwikkeling van Vlaams-Brabant tot een slimme regio. Hij verleent het 
woord aan de heer Smout. 
 
De heer Smout zegt dat hij over pagina 20 een technische vraag heeft. In deze tabel staat een 
negatief bedrag bij ontvangsten. Hij zegt dat hij dacht dat negatieve ontvangsten een uitgave 
waren maar nu kunnen ontvangsten blijkbaar ook negatief zijn. 
 
De voorzitter Poffé bedankt de heer Smout en verleent het woord aan de gedeputeerde. De 
financieel beheerder Eynatten geeft aan dat omdat het een technische vraag is, zij zal 
antwoorden. Het gaat hier om een terugvordering van een subsidie, maar op het voorgaande 
jaar. Bijgevolg wordt dit geboekt als een creditnota waardoor dit als negatief in de boeken komt. 
 
De voorzitter Poffé bedankt mevrouw Eynatten. De heer Smout vraagt of hij het goed begrepen 
heeft dat het hier eigenlijk gaat om een overlopende rekening, maar dan in de vorm van een 
creditnota. Mevrouw Eynatten zegt dat dit klopt en dat je het zo kan omschrijven. De heer Smout 
en voorzitter Poffé bedanken de financieel beheerder. 
 
De voorzitter stelt dat als er geen vragen meer zijn er naar de volgende beleidsdoelstelling 
slimme regio kan gegaan worden. Hij verleent het woord aan de heer Tobback. Op pagina 21. 
 
De heer Tobback heeft een vraag op pagina 22. Of eerder een opmerking. Er worden heel 
moeilijke woorden gebruikt. Maar als in de eerste paragraaf in de eerste bullet over de uitbouw 
van een linigrafisch netwerk gesproken wordt, moet dat een linografisch netwerk zijn. Hij begrijpt 
dat de mensen die dit typen hierover vallen het is immers één van de zeldzame woorden. Maar 
als men het dan toch gebruikt is het een linografisch netwerk. Van het Grieks, dit gaat over 
zoetwaterbiologie. 
 
Voorzitter Poffé bedankt de heer Tobback voor de opmerking en zegt dat dit meegenomen zal 
worden. Als er verder geen vragen zijn kan er naar de volgende doelstelling gegaan worden. Dat 
is op pagina 24, namelijk het PIVO. Hij vraagt of de heer Tobback nog een vraag heeft. 
 
De heer Tobback zegt neen. Hij wenst te zeggen dat dit goed gedaan wordt en dat mag ook 
gezegd worden. Het PIVO doet wat het kan. Hij heeft echter een vraag waarvan hij niet weet in 
welke commissie ze gesteld moet worden, daarom maakt hij gebruik van de beleidsevaluatie om 
ze te stellen. Hij vraagt zich af in hoeverre het PIVO getroffen wordt doordat er geen aanvoer 
meer is van kandidaten door binnenlandse zaken. Hij zou van de gedeputeerde graag weten of 
de provincie hier iets kan aan doen of er hier iets rond gedaan wordt. Hij zegt nogmaals dat dit 
niet als kritiek beschouwd mag worden, want de heer Tobback denkt dat er goed werk wordt 
geleverd. Ook met de fietssnelwegen doet de gedeputeerde dit. Ook al zal de provincie niet aan 
de 100km komen, de heer Tobback vindt dat er daar met het geld besteden iets goeds gebeurt. 
Hij zegt dat wedden niet meer mag van de heer Jannie Haek maar zegt dat hij met gedeputeerde 
Dehaene iets zou willen vinden op die 100km, maar hij zegt wel dat er niet gefoefeld mag worden 
met bewegwijzering. Dus hij wil onderschrijven dat in het PIVO uitstekende werk wordt geleverd. 
Maar er zijn talrijke politiezones met een tekort aan mensen, een tekort aan kandidaturen. De 
brandweer is een ander paar mouwen. Maar de vraag is of de provincie hier iets aan kan doen. 
Er is geen toevoer van kandidaten meer als de heer Tobback het goed begrepen heeft in de 
kranten van het weekend. 
 
Gedeputeerde Dehaene zegt niet te zullen foefelen met de cijfers van de signalisatie. De heer 
Tobback zegt dat dat toch wel gebeurt. Gedeputeerde Dehaene zegt dat de signalisatie steeds 
apart wordt vermeld zodat het duidelijk is dat deze niet in de 100 km vallen. Hij bevestigt dat het 
al jaren een probleem is om voldoende kandidaten te krijgen. De provincie stelt vast dat er een 
verdeling gemaakt wordt over de verschillende politiescholen en dat in het verleden nipt of net 
niet aan het aantal wordt gekomen dat beloofd werd. Dat is ambetant omdat de scholen 
georganiseerd worden op het aantal kandidaten dat de opleiding nodig heeft. Maar daar slaagde 
de provincie nog in om dit georganiseerd en gefinancierd te krijgen. Maar hij geeft aan dat er nu 
inderdaad een groter probleem is. Momenteel is er blijkbaar een probleem met het afnemen van 
de proeven bij de mensen die kandidaat zijn om bij de politie te komen en de opleiding te volgen. 
Het zijn federale instanties die deze screening doen. En pas nadien kan er doorgestuurd worden 
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naar de politiescholen. Maar als het daar fout loopt, dan is er een probleem met de toevoer waar 
de provincie eigenlijk geen bevoegdheid heeft. Uiteraard signaleert de provincie dit. Er zijn 
namelijk ook investeringen gedaan met het oog op het aantal mensen dat opleiding zou moeten 
volgen en dat dat problematisch is. De provincie heeft al vernomen dat er naar oplossingen 
gezocht wordt. Maar de provincie heeft ook tijd nodig om zich te organiseren. Daarom heeft de 
provincie al laten weten dat de klas van september niet zal beginnen omdat er momenteel te 
weinig leerlingen zijn om die klas te bemannen.  
 
De heer Tobback vraagt aan de voorzitter of hij de toelating krijgt te reageren. Hij wenst eerst het 
negatieve te zeggen. Er moet niet naar oplossingen gezocht worden volgens hem. Gedurende 
jaren en jaren zijn er voldoende kandidaten naar de provinciale opleidingsscholen gestuurd. Het 
probleem was dat er campagnes gevoerd moesten worden om mensen te overtuigen om bij de 
politie te gaan. Volgens hem moet er dus geen andere oplossing gevonden worden dan een 
einde te stellen aan de roofbouw die onder de vorige minister is gepleegd op de federale politie 
om te besparen. Toppunt was dat hij dan nog net ging besparen op de veiligheid zodanig zelfs 
dat de procureurs-generaal moord en brand beginnen te schreeuwen omdat ze onvoldoende 
mensen hebben om een onderzoek te voeren. Dat is een prachtig resultaat van minister Jambon 
vindt de heer Tobback. Nu het positieve, zegt hij, hij stelt toch voor om met de gouverneur 
samen, want qua aanwending is dit in de eerste plaats zijn probleem dat er voldoende personeel 
is. Ook voor de simpele  handhaving. Want bij de gemeentes gaat het in de eerste plaats niet 
over gerechtelijke politie, in de politiezones gaat het in de eerste plaats over de dagdagelijkse 
gebeurtenissen. De heer Tobback stelt voor dat gedeputeerde Dehaene samen met de 
gouverneur in gesprek gaat met de minister van binnenlandse zaken. Hij is er zeker van dat de 
gedeputeerde de minister kent. Hij oppert of de politiescholen deze screening nu niet zelf kunnen 
doen mits de middelen daarvan overgeheveld worden. Er is geen enkele reden waarom de 
scholen zelf die screening niet zouden kunnen doen. Er wordt in het hele land dezelfde wiskunde 
gegeven, ze zullen dus ook wel in alle politiescholen dezelfde screening kunnen doen. De heer 
Tobback zegt dat wiskunde misschien een slecht voorbeeld is. 
 
Gedeputeerde Dehaene repliceert dat wat de oproep aan de gouverneur betreft kan hij 
bevestigen dat er al een aantal inspanningen gedaan werden. Probleem in het verleden was dat 
er vanuit onze regio te weinig kandidaten waren, laat staan dat ze ook slaagden in de proeven 
die federaal georganiseerd worden. Er waren te weinig kandidaten. Er zijn dan inspanningen 
gedaan vanuit het kabinet van de gouverneur om meer kandidaten binnen te krijgen en extra te 
begeleiden zodat er meer slaagkans was in de proeven. Daar is al werk van gemaakt. Nu zijn er 
meer kandidaten maar wordt er vastgesteld dat het spaak loopt bij de federale dienst die de 
screening moet uitvoeren om dan de mensen te kunnen doorsturen. Hij vindt het een goede 
suggestie om deze verantwoordelijkheid bij de politiescholen te leggen. Dat werd ook al eens 
gesuggereerd, maar tot op heden werd daar niets aan veranderd.  
 
Voorzitter Poffé bedankt de gedeputeerde en stelt voor dat er naar de volgende 
beleidsdoelstelling, namelijk Vlaams karakter op pagina 26 wordt overgestapt. Hij vraagt of er 
daar vragen over zijn. hij geeft het woord aan de heer Smout. 
 
De heer Smout heeft daar een vraag over. Hij zegt dat het Vlaams karakter steeds meer van 
belang wordt in de provincie. Er is de verfransing, maar in het algemeen ook de toename van 
personen van niet Nederlandstalige huize. Aan de kant van de middelen is deze evenredige 
verhoging van de middelen niet zichtbaar.  Hij ziet in de cijfers dat de ontvangsten hoger liggen 
dan wat in de meerjarenplanning voorzien werd. Maar dat er in de uitgaven toch 15% minder 
gedaan werd op het terrein dan wat voorzien is. Hoe kan dat verklaard worden. Hij verwacht niet 
van een N-VA gedeputeerde dat die minder besteedt dan wat er voorzien is. Zeker niet in tijden 
waarin er meer nood aan is. Bijvoorbeeld met de vluchtelingen uit Oekraïne. 
 
Gedeputeerde Coppens zegt dat het antwoord staat op pagina 26 in de tweede zin. Er zijn helaas 
een heel aantal projecten uitgesteld omwille van Corona en daar kan niemand aan doen. Door 
Corona zijn verschillende samenkomsten niet kunnen gebeuren en dit maakt dat dingen echt 
vertraagd zijn. Maar dit maakt niet dat deze niet opgeleverd zullen worden. Die rapportering is in 
verschillende gevallen nog niet binnen gekomen in 2021. Dat is één. Daarnaast kan de 
gedeputeerde enkel maar onderschrijven dat de kennis van het Nederlands of de kennis van het 
Nederlands het nu de eerste, tweede, derde of vierde taal is bijzonder belangrijk is om aan de 
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slag te kunnen in Vlaams-Brabant. Hij denkt dat de provincie goed inzet op een steeds 
verbeterende relatie met allerhande partners, zoals onder andere vzw de Rand. De gedeputeerde 
stelt dat het hier duidelijk is dat operationele projecten verlengd of uitgesteld zijn doordat die dus 
niet hebben kunnen plaats vinden. 
 
De heer Smout stelt dus dat als hij het goed begrepen heeft er in 2022 en 2023 een serieuze 
inhaalbeweging zal gebeuren. 
 
Gedeputeerde Coppens bevestigt dit. Hij stelt dat de projecten die verlengd of uitgesteld zijn, dan 
in de rapportering moeten terug komen. Hij zal de heer Smout het cijfer geven van het aantal 
projecten dat uitgesteld is.  
 
De heer Smout bedankt de gedeputeerde en zegt dat hij er naar uitkijkt. 
 
Voorzitter Poffé bedankt de gedeputeerde. Hij zegt dat hij ook ziet dat de heer Tobback nog een 
vraag heeft. 
 
De heer Tobback zegt dat hij absoluut maar even kort wenst tussen te komen. Maar omdat 
iedereen samen het Nederlands wil bevorderen, wenst hij toch eens te vragen om de vierde 
bullet op pagina 27 van bovenaan te bekijken. Daar wordt gezegd dat de provincie voor 
taalstimulerende activiteiten gaat samenwerken met het vzw De Rand. De heer Tobback neemt 
aan dat dit een vorm van Woke is of is dit een poging om genderneutraliteit te veroorzaken ofzo. 
Maar in een tekst ter bevordering van het Nederlands zou men toch beter kunnen opletten. Dat 
was alles, besluit hij. 
 
Voorzitter Poffé bedankt de heer Tobback voor de opmerkingen. Hij stelt als er geen vragen zijn 
er verder gegaan kan worden met de volgende beleidsdoelstelling rond toeristische troeven. Dat 
is pagina 30. De voorzitter stelt vast dat er geen vragen zijn en gaat over naar de 
beleidsdoelstelling over dierenwelzijn. Hij vraagt of er daar vragen rond zijn. Hij concludeert van 
niet. Dan komt de bespreking bij de niet-prioritaire doelstellingen. Daar zijn ook geen 
opmerkingen bij. Omdat de heer Smout aangeeft een vraag te hebben, wordt het woord aan hem 
verleend. 
 
De heer Smout zegt dat hij daar een bedenking bij heeft. De drie laatste beleidsdoelstellingen zijn 
niet prioritair geacht blijkbaar. Maar deze gaan wel over veel geld. Hij heeft het over de 
provinciale domeinen die momenteel zowat op hun kop staan met de zwembadenproblematiek. 
Dan is er het punt van de eigen werking efficiënt en duurzaam organiseren wat voor  hem 
onduidelijk is wat dit mag bevatten. De raadsleden horen daar niets van. En volgens hem dan 
misschien de belangrijkste kost is het beheren van de personeelskost. Waar er verder vanuit 
gegaan wordt dat er maar twee procent inflatie is en dergelijke meer. Maar waar er nu wel 
gesteld wordt dat er een aanpassing moet gebeuren aan het meerjarenplan en de begroting 2022 
want het zal in de realiteit minstens 8 à 10% zijn. Maar in de beleidsevaluatie is daar niets 
zichtbaar en hoorbaar van. Wanneer komt deze uitleg wel. Wanneer wordt dit wel behandeld 
want dat zijn toch zeer belangrijke punten. De BBC zegt dat ze kleine futiliteiten met  1.000 of 100 
euro heel belangrijk achten en prioritair maken en binnen een verslag en in de commissie 
financiën naar voor brengen en opnemen in de beleidsevaluatie. Maar de grote uitgavenposten 
waar heel veel veranderingen en turbulentie in heersen, daar horen de raadsleden niets over. Hij 
vindt dat er daar toch eens verder op ingezoomd moet worden. 
 
Gedeputeerde Coppens zegt dat momenteel de jaarrekening voorligt en dat de financieel 
beheerder in haar toelichting over de exploitatie-uitgaven daarop heeft ingespeeld. Prioritair en 
prioritair in het kader van de BBC zijn twee andere woorden. Dit wil niet zeggen dat niet-prioritaire 
zaken niet belangrijk zijn, alleen moet er decretaal niet over gerapporteerd worden. Dat is wat 
prioritair wil zeggen. De gedeputeerde zegt dat de heer Smout een opmerking maakt over de 
methodiek die gehanteerd wordt, maar niets inhoudelijk. Wat personeel betreft verwijst hij naar 
wat in het begin gezegd werd. Wat de andere niet-prioritaire doelstellingen betreft die belangrijk  
zijn, kunnen in de raadscommissie de nodige vragen gesteld worden. Dat is de methodiek die 
altijd gehanteerd wordt. Maar die vallen niet onder de te rapporteren prioritaire actieplannen van 
de jaarrekening. 
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Voorzitter Poffé bedankt de gedeputeerde. De heer Smout zegt daar niet mee akkoord te zijn. Hij 
grijpt de jaarrekening 2021 aan, maar eigenlijk gaat zijn vraag veel meer naar 2022 voor de 
aanpassingen aan het meerjarenplan. Maar ook daar ziet hij dat daar niets in vermeld staat. Hij 
geeft aan dat hij misschien op de problematiek vooruit loopt en dat dit straks of op de volgende 
raadscommissie aanbod komt. 
 
Voorzitter Poffé bedankt en zegt over te gaan naar de financiële nota. Hij vraagt of deze ook 
bladzijde per bladzijde overlopen wordt. Hij zegt dat op bladzijde 38 tot 40 de 
doelstellingenrekening te vinden is. Hij zegt dat hij geen raadsleden met vragen opmerkt dus hij 
gaat verder naar de staat van het financieel evenwicht op bladzijde 42 en 43. En op 46 de 
realisatie van de kredieten. En dan komt de balans. De voorzitter vraagt of er daar vragen bij zijn. 
Hij zegt dat de heer Kuczynski en de heer Tobback het woord vragen. 
 
De heer Kuczynski dankt de voorzitter. Hij heeft een kleine vraag rond de vaste activa in de 
balans. Hij heeft in het verslag van het Rekenhof gelezen dat er een opmerking is bij de gronden 
van de provincie. Volgens het Rekenhof beschikt de provincie over een volledige inventaris van 
akten van al de provinciale gronden, maar toch zijn deze gronden niet in de activa opgenomen. 
Als er een inventaris is, zouden deze gronden opgenomen moeten worden in de balans. In het 
verslag staat geschreven dat deze werkzaamheden, hij geeft aan niet te weten welke 
werkzaamheden bedoeld worden, nog lopende zijn en in 2022 afgelopen zouden zijn. Zijn dit dan 
ramingen? Welke werkzaamheden moeten nog gebeuren? 
 
Voorzitter Poffé bedankt de heer Kuczynski en verleent het woord aan mevrouw Eynatten. 
 
Mevrouw Eynatten zegt dat er vorig jaar een grond verkocht werd die niet bleek opgenomen te 
zijn in de balans. Toen heeft het Rekenhof daar een opmerking over gemaakt. Bij de opmaak van 
de beginbalans heeft de provincie een aantal gronden als geheel opgenomen. Op dit moment zijn 
bij de cel vastgoed alle akten opgevraagd van de gronden die er zijn en kunnen deze vergeleken 
worden met de balans. Er moet uitgezocht worden of de gronden individueel of gezamenlijk zijn 
opgenomen of, zoals de grond vorig jaar, er misschien door de mazen van het net geglipt zijn. Dit 
is een omvangrijk werk. Alle akten zijn er wel, maar de balans is niet onderverdeeld onder alle 
activa. Vorig jaar werden naar aanleiding van de opmerking van het Rekenhof al alle akten 
opgevraagd en momenteel wordt bekeken op welke manier dat naast de boekhouding van de 
provincie gelegd kan worden om daar verder aan te werken. Maar het is wel de bedoeling om dit 
te doen.  
 
Voorzitter Poffé bedankt mevrouw Eynatten. De heer Kuczynski vraagt nog even het woord. Hij 
zegt dat de waarde nu geschreven is in de balans in punt C1a terreinen en gebouwen. Maar de 
provincie weet dus niet of dit de precieze waarde is van de gronden. Dat is zijn eerste vraag. Zijn 
tweede vraag gaat er over dat hij de uitleg niet goed begrepen heeft. In het verslag van het 
Rekenhof staat dat we beschikken over een inventaris. Dus zijn vraag is wat er nu moet 
uitgezocht worden. Als de aktes er zijn is daar tenminste toch de aankoopwaarde in opgenomen. 
Hij vraagt waarom dit zoveel tijd in beslag neemt. 
 
Mevrouw Eynatten zegt dat er in de beginbalans een aantal activa samen met één waarde 
ingeschreven werden. Dat was in 2002. Dus op basis daarvan moet er nu gekeken worden welk 
adres het is en de bijhorende waarde. Er moet dus gekeken worden of dit nu aan de akte 
gekoppeld kan worden. Er werd toen gekozen om niet elke bezitting apart op te nemen, maar een 
aantal gebundeld. Dit mocht toen ook van het Rekenhof. De provincie gaat ervan uit dat het 
bedrag dat onder C1a valt zo goed als juist is. Maar afgelopen jaar bleek er dus inderdaad een 
grond die verkocht was niet in te zitten. Naar aanleiding daarvan is dat probleem boven 
gekomen. Maar ook het Rekenhof gaat ervan uit dat het een kleine afwijking zal zijn, ze hebben 
immers ook de beginbalans gecontroleerd. Anders hadden ze daar een grotere opmerking over 
gemaakt. Het is vooral om de provincie er aandachtig op te maken dat er momenteel aan gewerkt 
wordt en dat daar zeker aan verder gewerkt moet worden.  
 
Voorzitter Poffé bedankt mevrouw Eynatten. Hij vraagt aan de heer Kuczynski of het in orde is. 
Hij verleent het woord aan de heer Tobback. De heer Tobback geeft aan dezelfde opmerking te 
hebben. Voorzitter Poffé besluit dan dat dit opgelost is en dat er dan verder kan gegaan worden 
naar de staat van kosten en opbrengsten op bladzijde 53. Dan is er de toelichting bij de 



18 
 

jaarrekening op bladzijde 57. Ook hier geen opmerkingen concludeert de voorzitter en vervolgt de 
bespreking op pagina 61 voor de ontvangsten naar economische aard. De voorzitter verleent het 
woord aan de heer Tobback. 
 
De heer Tobback heeft een vraag op pagina 61. Hij zegt dat het vermoedelijk wel aan de BBC zal 
liggen. Maar hij zegt dat met toegestane werkingssubsidies men bijzonder gedetailleerd gaat, tot 
het moment dat het een heel groot bedrag wordt. Dus 18.617 is aan de politiezone. Wie is de 
politiezone? In 2022 en volgende staat deze wel op nul. Maar in 2021 is die er nog. Welke 
politiezone is dat. Hij vraagt dit gewoon uit nieuwsgierigheid. Want hij vindt dat dit raar lijkt. Maar 
als lid van de provincieraad krijgt hij naast de details van 18.000 en 20.000 dan krijgt hij andere 
begunstigden voor 13mio, 14mio tot en met 16mio. Hij vraagt waar hij het detail van dit groot 
bedrag kan vinden. Hij vraagt of dit een voorschrift is dat bij de politiezones de achttienduizend 
apart vermeld moet worden, maar de rest mag allemaal in één rubriek samen gekletst worden en 
daar moeten de raadsleden het dan mee doen. Dit lijkt hem toch wat moeilijk om een 
jaarrekening te beoordelen. Dat was dus zijn vraag. Waarom vindt hij dit detail en waarom wordt 
dit, volgens hem, op zo een ridicule manier weergegeven. Hij geeft aan dat dit niet de 
verantwoordelijkheid is van mevrouw Eynatten. Maar waarom wordt dit op zo een ridicule manier 
voorgesteld voor de politieke controle. En eigenlijk, zegt hij, ook opgemaakt. 
 
Voorzitter Poffé geeft het woord aan de mevrouw Eynatten. 
 
Mevrouw Eynatten zegt dat het klopt dat de BBC die opdeling oplegt in de wettelijke rapporten. 
Maar ze geeft aan dat de BBC ook gedacht heeft aan de raadsleden bij de documentatie bij de 
wettelijke rapporten. Deze worden ook gepubliceerd op het extranet van de raadsleden. Daar is 
een overzicht te vinden van alle toegestane werkings- en investeringssubsidies van 2021. Maar 
die zitten niet mee in het wettelijke rapport.  
 
De heer Tobback vraagt dus of hij het detail van die 14mio in de documentatie kan vinden. 
Mevrouw Eynatten bevestigt dit. Wat het bedrag bij de politiezone betreft geeft ze aan dat er een 
subsidie wordt gegeven aan de schietstand van een politiezone. De heer Tobback zegt dat dit 
dus een subsidie aan de schietstand is. Mevrouw Eynatten vult aan dat er vanaf 2022 geen 
subsidie meer is omdat er een schietstand is op het PIVO. 
 
Voorzitter Poffé zegt dat als er verder geen vragen zijn bij de ontvangsten en de uitgaven naar 
economische aard, de bespreking aan de investeringsprojecten komt. Vanaf bladzijde 69. 
 
De heer Tobback vraagt of hij mag tussenkomen. Hij had nog een opmerking bij bladzijde 65 die 
mogelijks dezelfde is als zijn opmerking vorig jaar. Maar het is iets dat volgens hem toch duidt op 
de zwakte van deze methode. Op pagina 65 staat bij de financieringsontvangsten aangaan van 
financiële schulden in 2023 en 2024 gaat dat 6mio euro zijn, in 2022 7mio euro maar in 2025 zal 
dat 26mio euro zijn. Dit brengt hem op het gedacht dat de deputatie alle schulden naar de 
volgende legislatuur wil doorschuiven. Hij weet wel dat men hier van mening is dat alles wat niet 
hellemaal rond is doorgeschoven wordt naar 2025. Maar hij twijfelt er aan of zelfs dat de 
bedoeling zou zijn geweest van de catastrofale BBC. Want dit schetst volgens hem een totaal 
vals beeld. Wanneer het daarstraks ging over de financiering van de fietspaden aan de gemeente 
en de verhouding tot het Vlaams Fonds enzovoort. (de vraag van de heer Kuczynski), vraagt hij 
zich af waar de annaliteit van de begroting blijft . En waar de toestemming blijft, want zelfs in de 
meerjarenplanning is de begroting een toestemming om uitgaven te doen. Als provincieraad 
worden er 7mio uitgaven toegestaan in het aangaan van financiële schulden voor 2022. Maar als 
hij daarstraks gedeputeerde Dehaene hoorde in het kader van de fietspaden dan zei die dat 
indien nodig dat van 2025 naar voor geschoven wordt. En dan kan dat gebruikt worden. Of dat 
nog de politieke controle bevordert op de uitgaven, daar heeft de heer Tobback zijn twijfels over. 
En of het orthodox is daar heeft hij ook zijn twijfels over. Maar hij zal er zich het hoofd niet over 
breken. Maar die 25mio euro vindt hij onaanvaardbaar. Die techniek vindt hij onaanvaardbaar. 
Die maakt volgens hem iedere controle onmogelijk.  
 
Voorzitter Poffé bedankt de heer Tobback en geeft het woord aan mevrouw Eynatten. 
 
Mevrouw Eynatten vraagt of ze daar toch even op mag reageren. Volgens haar is dit toch niet zo 
tegenstrijdig met de annaliteit van de begroting die de heer Tobback hier aanhaalt. Ze schetst dat 
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vroeger voor de BBC het meerjarenplan niet zo in detail opgemaakt werd als nu. Dan zou die 
26mio euro aan lening maar verschijnen in het jaar waartegen deze uitgaven staan. Of ook zelfs 
bij een budgetwijziging, want in die periode hadden we een budgetwijziging meer dan nu. 
Daarom vindt mevrouw Eynatten het niet contradictorisch met de annaliteit van de begroting. Het 
is dus niet, zoals ook vorig jaar aangehaald, het doorschuiven naar de volgende legislatuur. De 
bedoeling is dat deze leningen mee naar voorschuiven wanneer de uitgaven in het meerjarenplan 
naar voor worden gehaald. Dus op het moment dat de investeringen concreter worden. Dus ook 
om te voorkomen, zoals in het begin van de vergadering aanbod is gekomen, nog meer 
investeringskredieten niet te realiseren in het ‘wensjaar’. Mevrouw Eynatten vult nog aan dat de 
kredieten die door de raad goedgekeurd worden de kredieten zijn van 2022 en 2023. Dat is wat 
straks of volgende week in de aanpassing aan het meerjarenplan verwerkt zit en goedgekeurd 
wordt.  
 
De heer Tobback vraagt aan de voorzitter of hij hierop nog mag terugkomen. Hij zegt dat 
mevrouw Eynatten technisch in het kader van de BBC gelijk heeft. Daar zal hij niet over 
discussiëren. Maar wanneer men de annaliteit van de begroting heeft ingevoerd in der tijd was 
het wel degelijk de bedoeling dat men geen geld kon vastleggen of geen uitgaven kon toelaten 
voor meer dan een budgettair jaar. En ter illustratie werd er een meerjarenplan gemaakt. Vele 
gemeenten deden dit niet of zeer gebrekkig. Wat de provincie nu doet is de techniek van Koning 
Willem voor 1830, van 1815 tot 1830. Er wordt een begroting goedgekeurd voor meerdere jaren 
en door de methode, waarvan hij aangeeft op zich niets tegen te hebben, en de uitgaven in vele 
gevallen te laten beslissen door de deputatie. Zo bekomt men eigenlijk een uitgaventoelating aan 
de executieve voor meerdere jaren. Dat is wat koning Willem deed, maar hij vroeg voor 25 jaar 
een volmacht. Hij corrigeert zich, Koning Willem vroeg een begroting voor 5 jaar, maar daar zit de 
provincie nu niet ver af concludeert hij. Hij zegt dat als hij hoorde wat gedeputeerde Dehaene 
daarstraks uitlegde, hij hoopt zelf dat hij het rond krijgt in het belang van die gemeenten. Maar 
wat hij uitlegt met het uitputten van het meerjarenplan tot op het punt dat het niet meer gaat. En 
dan staat de provincie voor een groot probleem. Een groot probleem dat niet door de 
provincieraad is toegestemd. De heer Tobback zegt dat hij het hier bij zal laten gelet op het 
gevorderde uur. Hij geeft aan dat er zeker interessante discussies gevoerd kunnen worden. Hij 
stelt van zijn kant de domme vragen en de gedeputeerde geeft de goede antwoorden. Moest er 
een volwaardige commissie financiën gehouden kunnen worden , dan zou dit inderdaad volgens 
hem beter kunnen lopen. Dan zouden er ook interessantere discussies gevoerd kunnen worden. 
Maar hij vindt dat die 25mio euro, dat enorme bedrag aan het einde, geeft voor een 
buitenstaander de indruk over wat de provincie van zinnens is dan in 2025. Dit is volgens hem 
gewoon tegen het gezond verstand.  
 
Voorzitter Poffé bedankt de heer Tobback. Hij geeft aan dat de heer Smout en Kuczynski nog 
willen tussen komen. Hij geeft het woord aan de heer Smout. 
 
De heer Smout wenst hier nog even iets op te zeggen. Hij heeft eveneens nog een opmerking op 
bladzijde 71 maar wil eerst nog even meegeven dat wat de heer Tobback aanhaalt is wat er in 
Wallonië exact gebeurt met de RIZIV-nummers in de geneeskunde. Daar is het pakket dat ter 
beschikking was ook volledig opgebruikt. Misschien zijn ze daar in de leer gegaan voor de BBC, 
dat even terzijde. De vraag die de heer Smout heeft gaat over pagina 71 over integraal 
waterbeleid. 
 
Voorzitter Poffé onderbreekt de heer Smout en geeft aan dat de vergadering de klok van 13u 
nadert. De voorzitter stelt voor om de investeringsprojecten op de volgende vergadering verder 
behandelen. Dat is volgende week om 13uur. Want nu is er om 13uur een commissie ruimte en 
de voorzitter wenst de collega’s de mogelijkheid te laten om die commissie bij te wonen. Hij stelt 
daarom voor om de verdere agenda in de volgende commissie af te handelen. 
 
De heer Smout zegt dat hij de spits zal afbijten dan en dankt alvast de voorzitter. 
 
Voorzitter Poffé vraagt of de heer Kuczynski nog een vraag had over het voorgaande. De heer 
Tobback vraagt wanneer de volgende commissie is. Voorzitter Poffé antwoordt dat dat volgende 
dinsdag is om 13uur. De heer Tobback vraagt of dit weer in zoom is of fysiek. Voorzitter Poffé 
antwoordt dat de vergadering digitaal verloopt. Hij zegt dat alle commissievergaderingen nog 
digitaal doorgaan tot einde juni. Hij herhaalt dus volgende dinsdag om 13uur. De heer Tobback 
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en mevrouw Sneyers vragen of dit 14 juni is. Ze vraagt of dit al vooraf aangekondigd was. De 
heer Claes zegt dat dit al op de schema’s van de commissie stond. Dit wordt door een aantal 
raadsleden bevestigd. Voorzitter Poffé vraagt of de heer Kuczynski nog een vraag heeft over het 
voorgaande. 
 
De heer Kuczynski geeft aan nog een kleine vraag te hebben over bladzijde 61 over de 
pensioenen. In de financiële risico’s wordt gepraat over de inflatie en de indexatie die deze 
maand volgens hem op 8% staat op maandelijkse basis. Daar wordt iets gezegd over de lonen, 
maar voor de pensioenen ziet hij toch dezelfde bedragen voorzien tot het einde van de 
legislatuur. Hij is verbaasd dat er geen aanpassing is in het meerjarenplan van de cijfers, deze 
blijven gelijk. Er is een nota van de financiële risico’s, maar hij heeft geen aanpassing gezien.  
 
Voorzitter Poffé bedankt de heer Kuczynski. Hij vraagt wie er zal antwoorden en verleent het 
woord aan mevrouw Eynatten. 
 
Mevrouw Eynatten zegt dat er inderdaad geen aanpassing is. Er zal eerst naar de dekkingsgraad 
van het fonds gekeken moeten worden. Dit fonds heeft een grote reserve en op korte termijn is 
daar geen probleem. Maar dit zal wel in een groter debat en groter geheel bekeken moeten 
worden. En vandaaruit zullen voorstellen geformuleerd kunnen worden rond de financiering 
daarvan.  
 
Voorzitter Poffé bedankt mevrouw Eynatten en vraagt of dit zo voldoende is. Hij stelt dan voor om 
de commissievergadering af te sluiten en hij zegt dat de commissie dan opnieuw digitaal bij 
elkaar komt volgende dinsdag om 13uur. Hij dankt iedereen en wenst iedereen nog een fijne 
namiddag. 
 

 
 
Datum volgende vergadering  14 juni 2022 
Einduur van de vergadering 13:03 uur 
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